مرکزها الرئیسی 7 شارع عدلی

1900.19
791117
0449822
T9T. V1.
0400894
0400.1.
KAIFIPT
3790197

شركة مصر للزيوت والصابون شركة مساهمة مصرية

هرة	جل النجاري للمركز الرئيسي " ٢٨٢٧٤ " القا	
	العنوان التلغرافي " معاصر "	
	تلکس / ۹٤۱۱۷ مصر	
	فاكس المركز الرئيسي/ ١٩٢٨٦	
	فاكس الإدارة التجارية / ٧٧٨٢٣٧	
	كفر سعد / ۲۰۰۳۰۷ ـ فاكس ۲۰۰۳۱۹	
8	ب الإسكندرية ، ٤٨٧٦٣٦ ـ فاكس ، ٤٨٧٦٣٤	1

11 1115	ىيە سىدوب
r= *Y17	فاكس
11/90.10	بلقاس
117 1 FV1	فاكس
19 - TETT	میت غمر
19 - TA94	فاكس
15-1.08.	الزقازيق
15-2.1	فاكس

ومانعما

7171777

القاهرة في ٢٠٢٤/ حرب

السادة /بورصــة القاهرة/ إدارة الافصاح تعية طيبة وبعد ،،،

فتشرف بأن نرفق لسيادتكم طيه تقرير لجنة المراجعة عن الفترة من ٢٠٢٤/١/١ حتى ٢٠٢٤/٣/٣١ .

رئيس مجلس الإدارة

الأستاذ/ محمد عبد الحميد عزت دسوقي



محضر إجتماعم

لجنة المراجعة لأعمال الشركة

عن الفترة من ١/ ١/٤/١ حتى ٣/٣/ ٢٠٢٤

للعرض على مجلس إدارة الشركة

أنه في صباح يوم الثلاثاء الموافق ٢٠٤/٤/٢ بمقر إدارة الشركة بالمركز الرئيسي إجتمعت لجنة المُشكلة من السادة الآتية أسماؤهم بعد لإعداد التقرير الربع سنوى تمهيد للعرض على مجلس إدارة الشركة عن الفترة المنتهية في ٣٠٢٤/٣/٣١ برئاسة السيد الكيمانيي / فؤاد عبد العزيز أحمد حسنين وعضوية كل من : -

١- الأستاذ / حسين راضى أبو العنيين.

٢ ـ الأستاذة / سالمة ذكى محد على .

حيث تأكدت اللجنة من قيام الشركة بالأعمال الآتية : -

- ١ _ تطبيق المعايير المحاسبية والقوانين المتبعة .
 - ٢ ـ تنفيذ أهم السياسات المحاسبية المتبعة .
- ٣ ـ إتخاذ الإجراءات المتبعة عند إعداد القوائم المالية الدورية وتقديمها في المواعد المحددة إلى بورصة الأوراق المالية والهيئة العامة للرقابة المالية.
 - ٤ ـ تنفيذ أعمال المراجعة الداخلية وإجراءاتها.
 - ٥ _ تطبيق الأساليب الرقابية المتبعة للمحافظة على أصول وممتلكات الشركة _
- ٦ ـ إستجابة الشركة لبعض توصيات مراقب الحسابات والهيئة العامة للرقابة الصائبة

ومرفق طيه تقرير اللجنة.

وهذا للعلم ولسيادتكم جزيل الشكر ...

المهذى أعضاء اللجينة

كيمائي / فؤاد عبد العريز احمد حسنين

المان المان

رئيس اللجسنة

تقرير

أعمال لجنة المراجعة عن الفترة من ٢٠٢٤/١/١ حتى ٢٠٢٤/١/١

أولاً : المعايير المحاسبية والقوانين المتبعة

تقوم الشركة بإعداد القوائم المالية وفقاً لمعايير المحاسبة المصرية وفي ضوء ما يتصل بها من القوانين واللوائح المحلية الكسارية

١- القياس :-

تلتزم الشركة بإعداد القوائم المالية طبقاً لمعايير المحاسبة المصرية وفقاً لمبدأ التكلفة التاريخية وإستثناء الأصول والإلتزامات المائية الناتجة عن عقود مبادلات العملات الأجنبية.

٢. عملة العرض والتعامل : ..

تقوم الشركة بعرض القوائم المالية بالجنية المصرى والذى يمثل عملة التعامل.

ثانياً : أهم السياسات المحاسبية المتبعة

تقوم الشركة بإتباع السياسات المحاسبية بثبات عند إعداد القوائم المالية وخلال الفترة المالية المعروضة - وفيما يلى السياسات المحاسبية المتبعة بالشركة : -

(١) الأصول الثابتة وإهلاكاتها : ـ

- يتم إثبات الأصول الثابتة بالتكلفة التاريخية مخصوم منها مجمع الإهلاك " وتشمل التكلفة النفقات الرأسمالية المرتبطة والمباشرة لإقتناء الأصول كما تشمل تكلفة الأصول المنشأة ذاتياً تكلفة المواد الخام والعمالة المباشرة وأية تكاليف أخرى مرتبطة تحملتها الشركة ليصبح الأصل الثابت صالحاً في الغرض المخصص له.
- يتم حساب إهلاك الأصول الثابتة بطريقة القسط الثابت على أساس العمر الإنتاجي المقدر لكل أصل وتحميله على قائمة الدخل.

أعضاء اللجنة

Siabl

رئيس اللجسنة فليماني / فؤاد عبد العزيز أحمد حسنين

٧) الشروعات تحت التنفيذ : ـ

يتم الإعتراف الأولى للمشروعات تحت الإنشاء بالتكلفة وتتضمن التكلفة كل النفقات المرتبطة مباشرة بتجهيز الأصل للغرض المخصص من أجلة ، ويتم إضافة المشروعات تحت الإنشاء إلى الأصول الثابتة عندما تصبح مستكملة وجاهزة للإستخدام المخصصة من أجله.

(٣) الإستثمارات طويلة الأجل : •

تدرج الإستثمارات المالية طويلة الأجل بالتكلفة ويتم تقييم الإستثمارات المالية طويلة الأجل والمحتفظ بها لأغراض طويلة الأجلُ بالتكلفة ويتم تعديل القيمة الدفترية بقيمة التغير في قيمتها إذا ما إعتبر هذا التغيير غير موقت وتحميله على قائمة الدخل وذلك لكل إستثمار على حده (حالة وجودها).

(٤) المخرون : 🛚

ـ يتم إثبات المخزون (الخامات/ مواد التعبئة والتغليق / قطاع الغيار والمواد والمهمات المتنوعة) بالتكلفة ويتم تسعير المنصرف منها بطريقة المتوسط المتحرك.

- يثبت الإنتاج غير التام بالتكلفة الصناعية حتى آخر مرحله وصل إليها هذا الإنتاج.

يثبت الإنتاج التام بالتكلفة الصناعية أو بصافي القيمة الممكن تحقيقها أيهما أقل " ويتم تحديد صافي القيمة الممكن تحقيقها على أساس سعر البيع المتوقع في ظل الظروف العادية مخصوماً منه التكاليف التقديرية اللازمة وأي تكاليف أخرى لإتمام عملية البيع.

- تظهر أرصدة المخزون بقائمة المركز المالي في نهاية كل فترة مالية بقيمتها الصافية بعد خصم المخصصات

المقابلة لها خلال ذات الفترة.

تم إجراء الجرد لموجودات الشركة من خامات ومهمات تعبئة وإنتاج تام وغير تام في ٢٠٢٤/٣/٣١

(٥) ترجمة المعاملات بالعملات الأجنبية : ..

تمسك الشركة حساباتها بالجنية المصرى ، ويتم إثبات المعاملات بالعملة الأجنبية بالدفاتر خلال السنة المالية على أساس أسعار الصرف السائدة للعملات الأجنبية وقت إثبات المعاملة .

وفي تاريخ الميزانية يتم إعداد تقييم أرصدة الأصول والإلتزامات ذات الطبيعة النقدية بالعملات الأجنبة وفقاً لأسعار الصرف المعلنة في ذلك التاريخ من البنوك التي تتعامل معها الشركة وتدرج فروق العملة

الناتجة بقائمة الدخل.

أعضاء اللجنة

Sidel

العرب العرب كيمائي / فؤاد مبد العريز أحمد حسنين

رئيس اللجنة

(١) الإحتياطي القانوني : =

يتم تكوين الإحتياطى القانونى بنسبة ٥ % من الأرباح في نهاية السنة المالية ويتوقف هذا الإقتطاع متى بلغ مجموع الإحتياطي قدراً يوازى ٥٠ % من رأسمال الشركة المصدر والمدفوع.

٧) تكلفة الإقتراض: •

تعالج تكلفة الإقتراض المرتبطة مباشرة بإقتناء وإنشاء وإنتاج الأصل بإضافة هذه التكلفة إلى تكلفة هذا الأصل ويتم رسملة تكلفة الإقتراض ضمن تكلفة الأصل عندما يكون متوقعاً خلق منافع إقتصادية مستقبلية لهدا الأصل ويكون هناك إمكانية لقياس التكلفة بشكل يمكن الإعتماد عليه ويتم تحديد تكلفة الإقتراض من واقع التكلفة الفعلية الني تحملتها الشركة مطروحاً منها الإيراد المحقق من الإستثمار المؤقت للأموال المقترحة إن وجد.

(٨) الإعتراف بالإيراد : -

يتم الإعتراف بالإيراد عند تسليم المنتج " أو إتمام الخدمة " وإنتقال ملكيته بشكل نهاني للعميل و إصدار فاتورة له يمكن من خلالها قياس قيمة الإيراد وتحديد قيمة التكاليف التي تحملتها الشركة فيما يتعلق سالمعاملة بشكل دقيق وموثوق.

(٩) الخصصات : •

يتم إثبات المخصصات عند وجود إلتزام قانونى أو مستدل عليه من الظروف المحيطة نتيجة لحدث في الماضى ويكون من المحتمل أن يتطلب تدفق لمنافع اقتصادية يتم إستخدامها لسداد ذلك الإلتزام ويمكن عمل تقدير موثوق به لمبلغ الإلتزام ،هذا ويتم مراجعة المخصصات في تاريخ الميزانية وتعديلها عند الضرورة لإظهار أفضل تقدير حالى لها.

(١٠) قائمة التدفقات النقدية -

_ يتم إعداد قائمة التدفقات النقدية وفقاً للطريقة غير المباشرة خلال الفترة الحالية والمقابلة طبقاً لمعيار المحاسبة المصرى رقم " ٤ " الخاص بالتدفقات النقدية ولأغراض إعداد قائمة التدفقات النقدية .

_ تشمل النقدية وما في حكمها أرصدة النقدية بالخزينة وتلك المودعة بالبنوك .

(١١) الضرائب المؤجلة : "

ـ تتمثل الضريبة المؤجلة في الضربية التي تنشأ نتيجة لوجود بعض الفروق المؤقتة بين المبلغ المرحل للأصل والإلتزام الضريبي والتي يتم حسابها وفقاً الأسس الضريبة إسترشاداً بالقوائـم المالية المعدة طبقاً للأسس المحاسبيـة .

أعضاء اللجنة

المددى ع

رئيس اللجانة

كيمائي / فؤاد عبد العريز أحمد دسنين

ولايالعانع

٢ شارع عدلى/القاهرة

— ويتم الإعتراف بالإلتزامات الضريبية المؤجلة عندما يكون هناك تعهد بسداد ضرائب الدخل المستحقة في الفترات المستقبلية بخصوص الفروق المؤقتة الخاضعة للضريبة ، كما يتم الإعتراف بالأهلاك المؤجل بالأصول الضريبية عندما يكون هناك إحتمال قوى بإمكانية إستخدام مبلغ ضرائب الدخل القابلة للإسترداد في فترات مستقبلية لتخفيض الأرباح الضريبية المستحقة على الشركة خلال تلك الفترات المستقبلية .

- ويتم تخفيض القيم المرحلة للأصول المؤجلة في تاريخ القوائم المالية بقيمة الجزء الذي لن يتوقع استخدامه في

تحقيق المنفعة الإقتصادية خلال الفترات التالية .

(١٢) توزيعات الأرباح ونصيب السهم من الأرباح : ــ

- يتم حساب نصيب السهم في الأرباح بقسمة الأرباح القابلة للتوزيع على المساهمين (حصة المساهمين) طبقا لعدد الأسهم.

ثالثاً: الرقابة الداخلية

تلتزم إدارة المراقبة الداخلية بمتابعة تطبيق اللوائح والتعليمات المالية والإدارية الصادرة من الشركة في ظل أحكام القوانين المعمول بها .

وتؤدى عملها في هذا الإطار باستخدام مجموعة من الإجراءات الرقابية والأساليب اللازمة للقيام بأعمالها لحماية أصول الشركة وإستخدامها بكفاءة عالية لتحقيق أكبر فائدة من ذلك وقد تم تدعيم إدارة المراقبة في الفترة الأخيرة حتى يمكنها القيام بالأعباء الملقاة عليها على الوجه الأكمل.

رابعاً: الراجعية

تلتزم إدارة المراجعة في مراجعتها لمستندات الشركة قبل وبعد الصرف بالقواعد والمعايير المحاسبية واللوائح المتعلقة بالصرف االنقدى أو بشيكات وكذلك تطبيق ماجاء بالقوانين السيادية كقوانين الضرائب وفقاً لأخر تعديلات تم عليها وذلك بغرض المحافظة على أمـوال وأصول الشركة.

خامساً : النظم واللوائح الداخلية والخارجية : ـــ

* تلتزم الشركة بإتباع النظم واللوائح والقوانين الداخلية والخارجية طبقاً للتقارير المرفوعة إليها من الإدارات المعنية

سادساً : نظم العلومات وطرق حمايتها : ـــ

تلتزم الشركة بتطبيق نظم تأمين والمعلومات والبيانات وكيفية حمايتها من أى إختراقات داخلية أو خارجية

رئيس اللجينة ولم مالعض العربين أحمد حسنين كيمائى / فؤاد عبد العربين أحمد حسنين

أعضاء اللجنة

Siabl

سابعاً: الموقف الضريبي

ضرببة الدخل

- 2001/99 تم ربط نهائي بموجب قرار لجنة طعن وتم السداد وهناك إختلاف بين المصلحة والشركة في الضرائب المسددة من الغير.
 - 2005/2001 تم ربط نهائي بموجب قرار لجنة طعن وتم رفض الدعوى وجارى إستكمال الإجراءات
- 2016/2006 تم الربط النهائي من جانب اللجنة الداخلية ولجنة الطعن وقامت الشركة بسداد كافة المستحقات طيقا

لقانون التجاوز قم (173) لسنة 2020 .

- 2020/2017 تم فحص وإستلام نموذج 19 وتم الطعن عليه وفي إنتظار تحديد لجنة داخلية لتقديم المستندات.
 - 2022/2021 لم يتم الفحص من قبل مأمورية الضرائب .

ضريبة القيمة المضافة: _

السنوات من 1/7/1 2016 حتى 2020/6/30 ورد إخطار بربط انضريبة بعد إجراءات اللجنة الداخلية وتم سداد مبلغ 00ر 524375 جنيهاً.

_ أما عن السنوات من 7/1/2020 حتى 2020/6/30 لم يتم الفحص من قبل مأمورية الضرائب

ضريبة الدمغة: __

- ـ السنوات من 1/7/7/11 حتى 2018/6/30 تم تحويلها إلى لجنة داخلية وتم الإتفاق مع اللجنة وتم السداد .
 - _ السنوات من 1/7/8/10 حتى 2020/6/30 تم الفحص وتم السداد .

الضرائب العقارية: _

يتم سداد مبلغ 387287 جنيه من تحت الربط لعام 2022 وقد أصدرت مأمورية الضرائب العقارية بالدقهلية ما يفيد أحقية الشركة بمبلغ 00ر 300000 جنيها وتم الحصول على مستند رسمى من مأمورية ضرائب ميت غمر بباقى المبلغ وقدره 87287 جنيها وذلك لإعفاء الشركة لمدة 3 سنوات طبقاً لقرار رئيس مجلس الوزراء رقم 61 لسنة 2022

ضريبة كسب العمل: __

- _ السنوات من 2019/2006 تم الفحص وتم الإتفاق مع اللجنة وتم سداد مبلغ 369ر6 مليون جنيه للإستفادة من قانون التجاوز رقم (53) لسنة 2022 وتم الإستفادة من القانون .
 - _ أما عن السنوات 2021/2020 /2022 لم يتم الفحص عن تلك الفترة من قبل المأمورية .

رنيس اللجنة

كيمائي / فؤاد عبد العزيز أحمد حسنين

شركة مصر للزيوت والصابون ٢ ش عدلى - القاهرة

ثامنا : قرارات صادرة من مجلس الإدارة : -

- ا. وافق المجلس بالإجماع على اجراء حركة ترقيات للعاملين بالشركة للعاملين المستوفين للمدد البينية اللازمة للترقية حتى ٢٠٢٣/١٢/٣١ ووفقاً للضوابط المنصوص عليها.
- ٢. وافق المجلس بالإجماع على اعتماد الهيكل الوظيفي والتنظيمي لقطاع الشئون المالية بالمركز الرئيسيي
 للشركة طبقا للمعروض بالمذكرة .
- ٣. وافق المجلس بالإجماع علي اختيار السيد الاستاذ / حسن السيد حسين قناوي . عضوا بمجلس ادارة الشركة اعتبارا من ٢٠٢٤/١/٩ ممثلا عن شركة الاهلي للاستثمارت لاستكمال مدة سلفه االسيد الاستاذ / شوكت عبد العزيز عبد الجليل المراغي.
- ؛ _ وافق المجلس بالإجماع علي اختيار السيد الاستاذ / عمر احمد ضياء الدين علي حسين عضوا بمجلس ادارة الشركة اعتبارا من ٢٠٢٤/١/٢٩ ممثلا عن شركة الاهلي للاستثمارت لاسنكمال مدة سلفه الاستاذة / ياسمين احمد ضياء الدين علي محمد حسين .
- وافق المجلس بالإجماع التفويض بعض العاملين المذكورة اسماءهم بالمذكرة بالتوقيع على الشيكات الصادرة من الشركة ومقبولة الدفع والمصرفية وفتح الاعتمادات المستندية وطلب اصدار خطابات الضمان وتسييلها واجراء التحويلات بين البنوك وطلب شهادات بيان ارصدة الشركة لدي البنوك التي تتعامل معها .
- ٢. وافق المجلس بالإجماع علي تعيين السيدة / ماجدة عبد الكريم نصير توني ـ مدير عام التخطيط والموازنة التخطيطية بدرجة مدير عام بقطاع الشئون المالية بالمركز الرئيسي للشركة ـ لشغل وظيفة رئيس قطاع الشئون المالية بالمركز الرئيسي بالدرجة العالية .
- ٧. وافق المجلس بالإجماع علي تعيين السيدة / هناء محمد سليمان مكاوي ـ مدير ادارة الحركة من الدرجة الاولي بمصنع الشركة بسندوب ـ لشغل وظيفة مدير عام الحركة والاستلامات بدرجة مدير عام بذات المصنع
 ٨. وافق المجلس علي صرف العلاوة الدورية ٧ % وكذا منحة شهرية قدرها ٨ % من الاجر الاساسي للعاملين بالشركة اعتبارا من ٢٠٢٤/٣/١ وكذا منحة الحد الادني للدخل .

رئيس اللجنة والمرابعة والمرابعة المرابعة المراب

كيمائي / فؤاد عبد العزيز احمد حسنين

اعضاء اللحنة

Visabl

مساهمة مصرية	شركة مصر للزيوت والصابون شركة مساهمة مصرية		مصانعها 6 شار
*****		*****	****
2261794 سناو سية سناو سية مناو سية سية مناو سية مناو سية مناو سية مناو سية مناو سية مناو سية	السجل النجارى للمركز الرئيسى " 28274 " القاهرة العنوان التلغرافي " معاصر " تلكس / 94117 مصر تلكس / 94117 مصر ناكس المركز الرئيسى / 3918286 ناكس الإدارة النجارية / 5778237 كفر سعد / 600307 . فاكس 4876340 ناكس 4876340 كنيب الإسكندرية 4876360 . فاكس 4876340	رئيس مجلس الإدارة رئيس قطاع الإنتاج رئيس قطاع الشئون التجارية رئيس قطاع الشئون المالية عمومي الإدارة التجارية عمومي الإدارة التجارية	2261813 3955019 3918286 5779433 3930710 5755497 5755010 3916188 3915964

Cairo on 29/4/2024

Gentlemen / Financial Supervision Authority

Greetings, and after,

We have the honor to enclose herewith the report of the Audit Committee for the period from 1/1/2024 to 31/3/2024.

Yours sincerely...

Chairman of the Board of Directors

Mr. Mohamed Abdel Hamid Ezzat Desouky



		شركة مصر للزبوت والصابون	ها الرئيسي	•
		شركة مساهمة مصرية	ع عدلی	مصانعها 6 شار ****
		******	*****	
2261794 352716 2795025 2791684 6903433 6903897 2303004 2303003	منية سنلوب فاكس بلقار فاكس ميت غر	السجل النجارى للمركز الرئيسى " 28274 " القاهرة العنوان التلغرافي " معاصر " تلكس / 94117 مصر فاكس المركز الرئيسي / 3918286	رئيس مجلس الإدارة رئيس قطاع الإنتاج رئيس قطاع الشئون التجارية رئيس قطاع الشئون المالية	2261813 3955019 3918286 5779433 3930710 5755497 5755010
	فاكس الزقازق	فاكس الإدارة النجارية / 5778237 كفر سعد / 600307 . فاكس 600669	عمومي الإدارة التجارية	3916188 3915964
	فاكس	مكتب الإسكندرية 4876360 ، فاكس 4876340	عمومي المركز الرئيسي	

Cairo on29 / 4/2024

Cairo Stock Exchange / Disclosure Department

Greetings, and after,

We have the honor to enclose herewith the report of the Audit Committee for the period from 1/1/2024 to 31/3/2024.

Yours sincerely...

Chairman of the Board of Directors

Mr. Mohamed Abdel Hamid Ezzat Desouky



Meeting Minutes

Audit Committee for the Company's Business

From 1/1/2024 to 31/3/2024

To be presented to the Board of Directors of the company

That on Tuesday morning, 2/4/2024, at the company's headquarters at the head office.

The committee formed of the following gentlemen met after preparing the quarterly report in preparation for

To present to the Board of Directors for the period ending on 31/3/2024

Headed by Mr. Chemist / Fouad Abdel Aziz Ahmed Hassanein and the membership of:

- 1- Mr. Hussein Radi Abu Al-Enein.
- 2- Mrs Salma Zaki Mohamed Ali.

Where the Committee ensured that the company carried out the following works:

- 1 App lication of accounting standards and applicable laws.
- 2 Implementation of the most important accounting policies followed.
- 3 Take the procedures followed when preparing the periodic financial statements and submitting them on time

specified to the Securities Exchange and the Financial Regulatory

Authority.

- 4. Carry out internal audit work and procedures.
- 5- Applying the control methods used to preserve the assets and property of the company.
- 6- The company's response to some of the recommendations of the auditor and the Financial Regulatory Authority.

The report of the Committee is attached.

This is for your information and for your very sincere thanks ...

Members of the committee

J's abl

Chairman of the committee

Found of Hassanin

report

Work of the Audit Committee for the period from

1/1/2024 to 31/3/2024

First: Accounting Standards and Applicable Laws

The company prepares the financial statements in accordance with the Egyptian accounting standards and in light of the relevant local laws and regulations in force.

1 Measurement:

The company is committed to preparing the financial statements in accordance with the Egyptian accounting standards in accordance with the principle of historical cost, excluding assets and financial liabilities resulting from foreign exchange contracts.

2 Currency supply and dealing:

The company displays the financial statements in Egyptian pounds, which represents the currency of dealing.

Second: The most important accounting policies followed

The company follows accounting policies consistently when preparing financial statements and during the presented financial period.

The following are the accounting policies followed by the company:

discil also



(1) Fixed assets and their depreciation:

Fixed assets are recognized at historical cost less depreciation pool" and the cost includes capital expenditure associated with and direct acquisition of assets and the cost of self-established assets includes the cost of raw materials, direct labor and any other associated costs incurred by the company to make the fixed asset valid for the purpose for which it is intended.

Depreciation of fixed assets is calculated by the straight-line method based on the estimated useful life of each asset and charged to the income statement.

The state of the s

0521

Committee Members Chairman

Found A Hassanin

2 Projects under implementation:

Projects under construction are first recognized at cost and the cost includes all expenses directly related to the preparation of the asset for the purpose for which it is intended, and projects under construction are added to fixed assets when they become completed and ready for use for which they are intended.

(3) Long-term investments:

Lorder financial investments are included at cost, long-term financial investments held for long-term purposes are valued at cost, and the book value is adjusted by the value of the change in its value if this change is considered non-term porary and loaded on the income statement for each investment separately (if any).

(4) Inventory:

The inventory (raw materials / packaging materials / spare parts, materials and miscellaneous tasks) is recognized at cost

The outgoing is priced in the moving average method.

Incomplete production is proven by industrial cost until the last stage reached by this production.

Complete production is fixed at industrial cost or at the net achievable value, whichever is lower, and the possible net value is determined.

Achieved on the basis of the expected selling price under normal circumstances minus the necessary estimated costs and any costs

Other to complete the sale.

Inverstory balances appear in the statement of financial position at the end of each financial period at their net value after deducting provisions

corresponding to her during the same period.

The inventory of the company's assets of raw materials and packaging and production tasks was carried out completely and incompletely on 31/3/2024

(5) Translation of transactions in foreign currencies:

The company maintains its accounts in Egyptian pounds, and transactions in foreign currency are recognized in books during the year.

Finance based on the prevailing exchange rates of foreign currencies at the time of proof of transaction.

At the balance sheet date, the valuation of asset balances and liabilities of a monetary nature in foreign currencies is prepared.

According to the exchange rates announced on that date by the banks with which the company deals and the currency differences are included

resulting in the income statement.

Committee Members Chairman

Found A Hassinin

Chemist / Fouad Abdel Aziz Ahmed Hassanein

(Siall

(6) Legal Reserve:

The statutory reserve is formed at the rate of 5% of the profits at the end of the fiscal year, and this deduction stops when the total reserve reaches an amount equivalent to 50% of the company's issued and paid up capital.

7) Borrowing cost:

The cost of borrowing directly related to the acquisition, establishment and production of the asset is treated by adding this cost to the cost of this asset and the cost of borrowing is capitalized within the cost of the asset when it is expected to create future economic benefits for this asset and there is the possibility of measuring the cost in a reliable way and the cost of borrowing is determined from the actual cost incurred by the company minus the revenue achieved from the temporary investment of the proposed funds, if any.

(8) Revenue Recognition:

Revenue is recognized upon delivery of the product "or completion of the service" and the final transfer of ownership to the customer and the issuance of an invoice to him through which the value of revenue can be measured and the value of the costs incurred by the company in relation to the transaction can be accurately and reliably determined.

(9) Allocations:

Provisions are recognized when there is a legal obligation or inferred from the surrounding circumstances as a result of an event in the past

and is likely to require an influx of economic benefits that are used to pay that obligation and a reliable estimate of the amount of the obligation can be made, and the provisions are reviewed at the balance sheet date and adjusted when necessary to show the best current estimate of them.

(10) Statement of cash flows

The statement of cash flows is prepared according to the indirect method during the current and corresponding period according to the

Egyptian Accounting No. "4" for cash flows and for the purposes of preparing the statement of cash flows.

Cash and cash equivalents include cash balances in the treasury and those deposited in banks.

(11) Deferred Taxes:

Deferred tax is the tax that arises as a result of the existence of some temporary differences between the carry-over amount

For the principal and tax obligation, which is calculated according to the tax principles guided by the financial statements prepared

According to the accounting principles.

(35abl

Committee Members Chairman

Found A Hassnin

Deferred tax liabilities are recognized when there is an undertaking to pay income taxes due in periods.

Future temporary taxable differences, deferred depreciation is also recognized by tax assets

When there is a strong possibility that the amount of refundable income taxes can be used in future periods to reduce

Tax profits payable by the company during those future periods.

The carry-forward values of deferred assets at the date of the financial statements are reduced by the value of the portion that will not be expected to be used in

Achieving economic benefit during the following periods.

(12) Dividends and dividends per share:

The share of profits is calculated by dividing the distributable profits among the shareholders (share)

Shareholders) according to the number of shares.

Third: Internal Control

The Internal Control Department is committed to following up the application of the financial and administrative regulations and instructions issued by the company under the provisions of the laws in force.

It performs its work in this context using a set of control procedures and methods necessary to carry out its work to protect the

company's assets and use them with high efficiency to achieve the greatest benefit from that, and the control department has been strengthened in the recent period so that it can carry out the burdens placed on it to the fullest.

Fourth: Revision

In its review of the company's documents before and after disbursement, the audit department shall abide by the accounting rules and standards and regulations related to cash exchange or checks, as well as the application of sovereign laws such as tax laws in accordance with the latest amendments made to them, in order to preserve the company's funds and assets.

Fifth: Internal and external systems and regulations:

* The company is committed to following internal and external laws, regulations and laws in accordance with the reports submitted to it by the concerned departments

Sixth: Information systems and methods of protection:

The company is committed to applying security systems, information and data and how to protect them from any internal or external intrusions

By Siable

Committee Members Chairman

Found A Hassanin

Seventh: Tax Position

income tax

- 99/2001 was finally linked under the decision of the appeal committee and payment was made and there is a difference between the interest and the company in the taxes paid by others.
- 2001/2005 was finally linked by the decision of the appeal committee and the lawsuit was rejected and the procedures are being completed
- 2006/2016 The final assessment was made by the internal committee and the appeal committee and the company paid all dues according to

The Overtaking Law of Qom (173) of 2020.

- 2017/2020 Form 19 was examined and received and challenged and pending the identification of an internal committee to submit documents.
- 2021/2022 was not examined by the Tax Mission.

Value Added Tax (VAT):

The years from 1/7/2016 to 30/6/2020 A notification was received to assess the tax after the procedures of the internal committee, and an amount of 524375.00 pounds was paid.

As for the years from 1/7/2020 to 30/6/2022, the examination was not carried out by the tax office

Stamp tax:

The years from 1/7/2015 to 30/6/2018 were transferred to an internal committee and an agreement was made with the committee and payment was made.

The years from 1/7/2018 to 30/6/2020 were examined and paid.

Real Estate Taxes:

An amount of 387287 pounds was paid from under the link for the year 2022, and the Real Estate Tax Mission in Dakahlia issued a statement stating the company's eligibility for an amount of 300,000 pounds, and an official document was obtained from the Mit Ghamr Tax Mission with the rest of the amount of 87,287 pounds, in order to exempt the company for a period of 3 years in accordance with the Prime Minister's Decree No. 61 of 2022

Labor Earning Tax:

The years from 2006/2019 were examined and agreed with the committee, and an amount of 6.369 million pounds was paid to benefit from the Overtaking Law No. (53) of 2022, and the law was used.

As for the years 2020/2021/2022, the examination for that period was not carried out by the mission.

Committee Chairman of the Committee

Forad A Hassanin

Misr Oils & Soap Company

6 Adly St., Cairo

Eighth: Resolutions issued by the Board of Directors:

- 1 The Board unanimously approved a movement of promotions for the company's employees for employees who meet the intervals necessary for promotion until 31/12/2023 and in accordance with the stipulated controls.
- 2- The Board unanimously approved the adoption of the functional and organizational structure of the financial affairs sector, the head office of the company, in accordance with the memorandum presented.
- 3– The Board unanimously approved the selection of Mr. Hassan El–Sayed Hussein Kenawy as a member of the Board of Directors of the company as of 9/1/2024 as a representative of Al–Ahly Investment Company to complete the term of his predecessor, Mr. Shawkat Abdel Aziz Abdul Jalil Al–Maraghi.
- 4 The Board unanimously approved the selection of Mr. Omar Ahmed Diaa El-Din Ali Hussein as a member of the Board of Directors of the company as of 29/1/2024 as a representative of Al-Ahly Investment Company to complete the term of his predecessor, Ms. Yasmine Ahmed Diaa El-Din Ali Muhammad Hussein.
- 5 The Board unanimously approved the authorization of some of the employees mentioned in the memorandum to sign the checks issued by the company and accepted payment and banking, open documentary credits, request the issuance of letters of guarantee and liquidate them, make transfers between banks and request certificates of statement of the company's balances with the banks that deal with it.
- 6 The Board unanimously approved the appointment of Mrs. Magda Abdel Karim Naseer Tony, Director General of Planning and Planning Budget, with the rank of General Manager in the Financial Affairs Sector at the company's head office to occupy the position of Head of the Financial Affairs Sector at the head office at the high level.
- 7 The Board unanimously approved the appointment of Mrs. / Hanaa Mohamed Suleiman Makkawi, Director of the Department of Movement of the first class factory

of the company in Sandoub to occupy the position of General Manager of Movement and Receipts with the rank of General Manager in the same factory

8- The Board approved the disbursement of the periodic bonus of 7%, as well as a monthly grant of 8% of the basic wage for the company's employees as of 1/3/2024, as well as the minimum income grant.

Committee Members

Chairman of the Committee

Found A Hassanin